
Møteprotokoll 
for 

Alver kommunestyre

Møtedato: 19.05.2022
Møtestad: Helsehuset, møterom Nordhordland
Møtetid: 12:00 - 17:40

     

 
 
Frammøtte medlemmer Parti Rolle
Sara Hamre Sekkingstad SP Ordførar
Jostein Hellestveit SP Medlem
Liv Hopland van der Kooij SP Medlem
May-Irene Wergeland SP perm kl.14-16 Medlem
Sølvi Gripsgård Knudsen SP Medlem
Vigdis Villanger SP Medlem
Laila Bjørge SP tom sak 71/22 Medlem
Øyvind Oddekalv AP Varaordførar
Nina Bognøy AP Medlem
Ståle Juvik Hauge AP Medlem
Jostein Borlaug AP Medlem
Anne Grete Eide AP Medlem
Kirsti Gjetle Floen AP Medlem
Tormod Skurtveit AP Medlem
Astrid Aarhus Byrknes KRF Medlem
Malin Helene Andvik KRF Medlem
Stian Lavik KRF Medlem
Else Marie Skartveit Dale KRF Medlem
Asle Hetlebakke KRF Medlem
Jogeir Romarheim KRF Medlem
Anne Karin Angelskår Eknes KRF Medlem
Nils Marton Aadland H Medlem
Christel Villanger Håland H Medlem
Morten Klementsen UAVH Medlem
Terje Sletten-Hansen UAVH Medlem
Yngve Walaker UAVH Medlem
Maria Færø UAVH Medlem
Hege Nygård Dale UAVH Medlem
Heine Fyllingsnes H Medlem
Harald Breivik UAVH Medlem
Roy Bø UAVH Medlem
Leif Johnsen MDG Medlem
Anita Bakken MDG Medlem
Sveinung Toft V Medlem
Alexander Helle R Medlem

 
 
Forfall meldt frå  medlem: Parti Rolle
Jon Askeland SP Medlem



Kenneth Taule Murberg H Medlem
Thomas Larsen H Medlem
Ingrid Fjeldsbø H Medlem
Mabel Johansen H Medlem
Thore Helland SP Medlem
Ståle Hopland UAVH Medlem
Nina Stabell Øvreås FRP Medlem
Øyvind Bratshaug H Medlem
Torbjørn Taranger SV Medlem
Øystein Nigar SV Medlem

 
Frammøtte varamedlemmer: Parti Erstatter medlem
May Britt Vågenes Gjerde SP Jon Askeland
Leif Gunnar Taule SP M.I.Wergeland, Laila Bjørge
Henning Fyllingsnes H Kenneth Taule Murberg
Sean Røskeland H Thomas Larsen
Kjell Ove Larsen UAVH Svein Hagesæter
Tommy Tjensvold Øvretveit FRP Nina Stabell Øvreås
Øystein Reidar Moldeklev FRP Øyvind Bratshaug
Marie Morken SV Torbjørn Taranger

 
Følgjande frå administrasjonen møtte:
Anny Bastesen-kommunalsjef, Hogne Haugsdal-kommunalsjef, Kristin Nåmdal-tenesteleiar, Line 
Merete Valle-tenesteleiar, Line Thuen Waage-rådgjevar, Tove-Mette Arnø Fyllingen-sekretær, 
Ørjan Raknes Forthun-kommunalsjef
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063/22: Godkjenning av  innkalling og saksliste
Kommunalsjefen sitt framlegg til vedtak:
Innkalling og saksliste vert godkjent.



Alver kommunestyre 19.05.2022:
Handsaming:
Ingen merknader, samrøystes.

KO- 063/22 Vedtak:
Innkalling og saksliste er godkjent.

064/22: Godkjenning av møteprotokoll
Kommunalsjefen sitt framlegg til vedtak:
Møteprotokollen vert godkjent.

Alver kommunestyre 19.05.2022:
Handsaming:
Ingen merknader, samrøystes.

KO- 064/22 Vedtak:
Møteprotokollen er godkjent.

065/22: Melding frå kontrollutvalet 19.05.2022
Kontrollutvalet sitt framlegg til vedtak:
Meldinga vert teke til orientering

Alver kommunestyre 19.05.2022:
Handsaming:
Kontrollutvalet sitt framlegg vart samrøsytes vedteke.

KO- 065/22 Vedtak:
Meldinga er teke til orientering

066/22: Detaljregulering for fv. 564 Fløksand-Vikebø - Oppfølging av utsettingsvedtak 
KOMMUNEDIREKTØREN SITT FRAMLEGG TIL VEDTAK:
Alternativ A1
«Alver kommunestyre godkjenner framlegg til detaljreguleringsplan for fv. 564 Fløksand – Vikebø v/ 
alternativ A1+B3, PlanID 1256 2016 0010, som vist på plankart sist datert 21.12.2021 og med 
føresegner av revisjonsdato 21.12.2021.

Før kunngjering av planvedtaket må planomtalen, VA-rammeplan og plankart vere oppdatert jf. val av 
trasé. Klimagassvurderinga og tekst om handtering av masser må takast inn i planomtalen, plankarta 
må oppdaterast med nytt basiskart og framsida på føresegna må oppdaterast med vedtaksprosess. 
Vurdering i høve konsekvensane av å redusere rabatten mellom gang- og sykkelveg ved 
Rylandsvassdraget må også omtalast.

Vedtaket er gjort med heimel i plan- og bygningslovas § 12–12.»

Alternativ A2
«Alver kommunestyre godkjenner framlegg til detaljreguleringsplan for fv. 564 Fløksand – Vikebø v/ 
alternativ A2+B3, PlanID 1256 2016 0010, som vist på plankart sist datert 10.12.2021 og med 
føresegner av revisjonsdato 10.12.2021.

Før kunngjering av planvedtaket må planomtalen, VA-rammeplan og plankart vere oppdatert jf. val av 
trasé. Klimagassvurderinga og tekst om handtering av masser må takast inn i planomtalen, plankarta 
må oppdaterast med nytt basiskart og framsida på føresegna må oppdaterast med vedtaksprosess. 
Vurdering i høve konsekvensane av å redusere rabatten mellom gang- og sykkelveg ved 
Rylandsvassdraget må også omtalast.

Vedtaket er gjort med heimel i plan- og bygningslovas § 12–12.»



Utval for areal, plan og miljø 20.04.2022:
Handsaming:
Utvalet var på synfaring før møtet tok til.
Det var 6 medlemmer tilstades under handsaming av denne saka. 
Framlegg frå Leif Taule-Sp:  
Saka vert utsett i påvente av meir dokumentasjon i saka.

Taule sitt utsetjingsframlegg fekk 3 røyster (Leif Taule-Sp, Sveinung Toft-V, Henning Fyllingsnes-H) 
og 3 røysta mot framlegget (Malin Andvik-Krf, Anne Grete Eide-Ap, Ståle Hopland-Uavh).  Med 
utvalsleiar si dobbeltrøyst held utvalet fram handsaming av saka. 

Framlegg frå Anne Grete Eide-AP:
Alternativ A1
«Alver kommunestyre godkjenner framlegg til detaljreguleringsplan for fv. 564
Fløksand – Vikebø v/ alternativ A1+B3, PlanID 1256 2016 0010, som vist på plankart sist datert 
21.12.2021 og med føresegner av revisjonsdato 21.12.2021.
Før kunngjering av planvedtaket må planomtalen, VA-rammeplan og plankart vere oppdatert jf. val av 
trasé. Klimagassvurderinga og tekst om handtering av masser må takast inn i planomtalen, plankarta 
må oppdaterast med nytt basiskart og framsida på føresegna må oppdaterast med vedtaksprosess. 
Vurdering i høve konsekvensane av å redusere rabatten mellom gang- og sykkelveg ved 
Rylandsvassdraget må også omtalast.
Vedtaket er gjort med heimel i plan- og bygningslovas § 12–12.
APM ber om at dokumenter som er komt før APM møte 20.04.2022 blir lagt med i saka til 
kommunestyret.

Framlegget vart vedteke med 4 røyster (Malin Andvik-Krf, Anne Grete Eide-Ap, Henning Fyllingsnes-
H, Ståle Hopland-Uavh) 

Framlegg frå Sveinung Toft-V:
«Alver kommunestyre godkjenner framlegg til detaljreguleringsplan for fv. 564
Fløksand – Vikebø v/ alternativ A2+B3, PlanID 1256 2016 0010, som vist på plankart sist datert 
10.12.2021 og med føresegner av revisjonsdato 10.12.2021. 
Før kunngjering av planvedtaket må planomtalen, VA-rammeplan og plankart vere oppdatert jf. val av 
trasé. Klimagassvurderinga og tekst om handtering av masser må takast inn i planomtalen, plankarta 
må oppdaterast med nytt basiskart og framsida på føresegna må oppdaterast med vedtaksprosess. 
Vurdering i høve konsekvensane av å redusere rabatten mellom gang- og sykkelveg ved 
Rylandsvassdraget må også omtalast.
Vedtaket er gjort med heimel i plan- og bygningslovas § 12–12.»

Framlegget fekk 2 røyster og fall (Leif Taule-Sp, Sveinung Toft-V)

APM- 055/22 innstilling:
Alternativ A1
«Alver kommunestyre godkjenner framlegg til detaljreguleringsplan for fv. 564
Fløksand – Vikebø v/ alternativ A1+B3, PlanID 1256 2016 0010, som vist på plankart sist datert 
21.12.2021 og med føresegner av revisjonsdato 21.12.2021.
Før kunngjering av planvedtaket må planomtalen, VA-rammeplan og plankart vere oppdatert jf. val av 
trasé. Klimagassvurderinga og tekst om handtering av masser må takast inn i planomtalen, plankarta 
må oppdaterast med nytt basiskart og framsida på føresegna må oppdaterast med vedtaksprosess. 
Vurdering i høve konsekvensane av å redusere rabatten mellom gang- og sykkelveg ved 
Rylandsvassdraget må også omtalast.
Vedtaket er gjort med heimel i plan- og bygningslovas § 12–12.
APM ber om at dokumenter som er komt før APM møte 20.04.2022 blir lagt med i saka til 
kommunestyret.

Alver kommunestyre 19.05.2022:
Handsaming:
Laila Bjørge stilde spm.om habilitet som saksbehandler i denne saka.
Kommunestyret gjorde samrøystes vedtak om at ho er inhabil i denne saka.



Framlegg frå M.Andvik-KRF:
Kommunestyret sender sak 66/22 (Detaljregulering for fv. 564 Fløksand-Vikebø - Oppfølging av 
utsettingsvedtak) tilbake til areal plan og miljø for ny handsaming.
Før saken kjem opp igjen i APM må nye dokumenter som er lagt inn i saken siden 4.mai handsamas 
av administrasjonen.

Framlegget vart samrøystes vedteke.

KO- 066/22 Vedtak:
Kommunestyret sender sak 66/22 (Detaljregulering for fv. 564 Fløksand-Vikebø - Oppfølging av 
utsettingsvedtak) tilbake til areal plan og miljø for ny handsaming.
Før saken kjem opp igjen i APM må nye dokumenter som er lagt inn i saken siden 4.mai handsamas 
av administrasjonen.

067/22: Detaljreguleringsplan for Fossesjøen gnr. 325/161 og 325/167 mfl. PlanID: 1256 2015 
0004 - 2. gongs handsaming
KOMMUNEDIREKTØREN SITT FRAMLEGG TIL VEDTAK:
«Alver kommunestyre godkjenner framlegg til detaljreguleringsplan for Fossesjøen gnr. 325, bnr. 161, 
167 mfl., PlanID 1256 2015 0004, som vist på plankart sist datert 06.04.2022 og med føresegner av 
revisjonsdato 12.04.2022.

Vedtaket er gjort med heimel i plan- og bygningslovas § 12–12.»

Utval for areal, plan og miljø 04.05.2022:
Handsaming:
Kommunedirektøren sitt framlegg vart samrøystes vedteke.

APM- 065/22 innstilling:
     «Alver kommunestyre godkjenner framlegg til detaljreguleringsplan for Fossesjøen gnr. 325, bnr. 
161, 167 mfl., PlanID 1256 2015 0004, som vist på plankart sist datert 06.04.2022 og med føresegner 
av revisjonsdato 12.04.2022.

Vedtaket er gjort med heimel i plan- og bygningslovas § 12–12.»

Alver kommunestyre 19.05.2022:
Handsaming:
Framlegg frå S.Toft-V:
Alver kommunestyre sender reguleringsplanen tilbake til administrasjonen, for nærmare utgreiing knytt 
til behov for rekkjefølgjekrav - fortau langs den kommunale vegen frå Fossesjøen til Sagstad skule.
Kommunestyret ber om at  både utbyggjar og Sagstad skule ved FAU og SU får høve til å kome med 
sine synspunkt knytt til eit  slikt eventuelt rekkjefølgjekrav. Det er og ønskjeleg med 
trafikksikringsfagleg uttale til eit slikt  rekkjefølgjekrav, før saka kjem attende til kommunestyret, der 
også kostnadsida er belyst.

Framlegget fekk 14 røyster og fall (H.Dale-uavh., A.Bakken-MDG, S.Toft-V, M.Færø-uavh., 
Y.Walaker-uavh., A.Helle-R, M.Klementsen-uavh., M.Morken-SV, K.O.Larsen-uavh., Ø.Mildekev-FRP, 
T.Øvretveit-FRP, H.Breivik-uavh., T.Sletten-Hansen-uavh. og L.Johnsen-MDG), mot 28 røyster

Framlegg frå Sp, Ap, KrF og H ved M.Andvik: 
Kommunestyret vil sjå på moglege trafikksikringstiltak langs den kommunale vegen over Fosse i 
samband med rulleringa av handlingsplan for trafikksikring. 

Framlegget vart vedteke med 35 røyter mot 7 (M.Morken-SV, L.Johnsen-MDG, S.Toft-V, A.Helle-R, 
A.Bakken-MDG, M.Færø-uavh.og Ø.Moldeklev-FRP)

Innstillinga frå utval for areal, plan og miljø fekk 30 røyster, mot 12 (H.Dale-UAV, S.Toft-V, 
M.Klementsen-UAV, A.Bakken-MDG, L.Johnsen-MDG, M.Morken-SV, K.O.Larsen-UAV, A.Helle-R, 
T.Sletten-Hansen-UAV, M.Færø-UAV, H.Breivik-UAV og Ø.Moldeklev-FrP)



KO- 067/22 Vedtak:
«Alver kommunestyre godkjenner framlegg til detaljreguleringsplan for Fossesjøen gnr. 325, bnr. 161, 
167 mfl., PlanID 1256 2015 0004, som vist på plankart sist datert 06.04.2022 og med føresegner av 
revisjonsdato 12.04.2022.

Vedtaket er gjort med heimel i plan- og bygningslovas § 12–12.»

Kommunestyret vil sjå på moglege trafikksikringstiltak langs den kommunale vegen over Fosse i 
samband med rulleringa av handlingsplan for trafikksikring. 

068/22: Klage på planvedtak med utgreiing av undergang - Reguleringsplan for E39 Vikane - 
Eikangervåg - PlanID 1263-201804
RÅDMANNEN SITT FRAMLEGG TIL VEDTAK:

Klagene vert ikkje teke til følgje og vedtak av Alver kommunestyre i sak 20/1999 med saknr. 082/21, 
datert 24.06.2021, vert sendt Statsforvaltaren i Vestland for endeleg avgjerd.

Grunngjevinga går fram av saksutgreiinga.

Heimel for vedtaket er forvaltningslova §34, jf. §33 og plan- og bygningslova §12-12.

Utval for areal, plan og miljø 23.03.2022:
Handsaming:
Framlegg frå Ingrid Fjeldsbø-H:
Saka blir utsett i påvente av synfaring.

Framlegget vart samrøystes vedteke.

APM- 041/22 Vedtak:
Saka blir utsett i påvente av synfaring.

Utval for areal, plan og miljø 20.04.2022:
Handsaming:
Utvalet var på synfaring før møtet tok til.
Framlegg frå Henning Fyllingsnes-H:
Klagen vert delvis teke til følgje. Før det vert gjeve bruksløyve / ferdigattest til gang og sykkelveg så 
skal undergang for mjuke traffikantar i Fyllingsneskrysset vere ferdig bygd og fått bruksløyve / 
ferdigattest.
Hovedformålet med prosjektet er å sikre mjuke traffikantar og ein undergang vil bygge opp under dette 
målet.

Framlegget vart samrøystes vedteke.

APM- 058/22 innstilling:
     Klagen vert delvis teke til følgje. Før det vert gjeve bruksløyve / ferdigattest til gang og sykkelveg så 
skal undergang for mjuke traffikantar i Fyllingsneskrysset vere ferdig bygd og fått bruksløyve / 
ferdigattest.
Hovedformålet med prosjektet er å sikre mjuke traffikantar og ein undergang vil bygge opp under dette 
målet.

Alver kommunestyre 19.05.2022:
Handsaming:
Laila Bjørge ba om habilitetsvurdering, som saksbehandler i denne saka.
Kommunestyret gjorde samrøystes vedtak om at ho er ugild i denne saka. Leif Taule møtte som vara.

Innstillinga frå utval for areal, plan og miljø fekk ingen røyster og fall

Framlegg frå M.Andvik-KRF:
Kommunestyret tar klagen delvis til følge. 



Plan godkjennes på vilkår av at: Mjuke trafikkantar frå Fyllingsnesvegen mot E39 må sikrast trygg veg 
fram til undegang i plan. Kommunestyret ber SVV om å gå i dialog for å etablere ein 
landbruksundergang ved det vestlige Fyllingsneskrysset.

Framlegget vart samrøystes vedteke.

KO- 068/22 Vedtak:
Kommunestyret tar klagen delvis til følge. 
Plan godkjennes på vilkår av at: Mjuke trafikkantar frå Fyllingsnesvegen mot E39 må sikrast trygg veg 
fram til undegang i plan. Kommunestyret ber SVV om å gå i dialog for å etablere ein 
landbruksundergang ved det vestlige Fyllingsneskrysset.

069/22: Tilsynsstrategi for Alver kommune 2022-2024
Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak:
Alver kommunestyre vedtar tilsynsstrategien. 

Vedtaket er gjort med heimel i byggesaksforskriften § 15-1.   

Utval for areal, plan og miljø 04.05.2022:
Handsaming:
Kommunedirektøren sitt framlegg vart samrøystes vedteke.

APM- 068/22 innstilling:
     Alver kommunestyre vedtar tilsynsstrategien. Vedtaket er gjort med heimel i byggesaksforskriften § 
15-1.   

Alver kommunestyre 19.05.2022:
Handsaming:
Innstillinga frå utval for areal, plan og miljø vart samrøystes vedteke.

KO- 069/22 Vedtak:
Alver kommunestyre vedtar tilsynsstrategien. 

Vedtaket er gjort med heimel i byggesaksforskriften § 15-1.   

070/22: Omsorgsbustader + med kommunal forskottering og tilvisingsrett
Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak:
Kommunestyret vedtek å forskottere for 8 stk omsorgsbustader + med vaktrom for personale. 
Bebuarane skal sjølv eige sine husvære. Tiltaket får kommunal tilvisingsrett på 30 år. Det vert løyvd ei 
ramme på 46 millionar kr inkl mva og midlar til uforutsette utgifter til realisering av prosjektet. Ved eit 
sal av bustadene skal dette gå til tilbakebetaling av gjeld.

Finansiering vert slik:

· Momsrefusjon 7,8 mill. kr.
· Lånemidlar 25,2 mill. kr.
· Tilskot frå Husbanken 13 mill. kr.
· Tidspunkt og periodisering av investeringa på faktiske utbyggingsår vert innarbeid i neste 

oppdatering av økonomiplanen»

Råd for menneske med nedsett funksjonsevne 02.05.2022:
Handsaming:
Orientering til saka v/Line Merete Valle-tenesteleiar Eigedomsforvaltning
Fellesframlegg v/Magne Bjørndal:
Rådet er positive til tiltaket, men er opptekne av å unngå for stor opphoping av bueiningar. Vi stiller 
spørsmål ved talet på 8 einingar.  Vi har fått opplyst at 6 interessentar står bak initiativet, og bed om at 
det vert vurdert å avgrensa prosjektet til 6 bueiningar.



Framlegget vart samrøystes vedteke.

RMNF- 021/22 uttale:
Rådet er positive til tiltaket, men er opptekne av å unngå for stor opphoping av bueiningar. Vi stiller 
spørsmål ved talet på 8 einingar.  Vi har fått opplyst at 6 interessentar står bak initiativet, og bed om at 
det vert vurdert å avgrensa prosjektet til 6 bueiningar.

Utval for helse og omsorg 03.05.2022:
Handsaming:
Torill Mongstad-Raudt fekk permisjon under denne saka, og det var dermed seks medlemmar til 
stades under avrøysting.
Line M. Valle-tenesteleiar Eigedomsforvaltning orienterte i saka.
Sølvi Knudsen-SP sette fram følgjande framlegg til endring i kommunedirektøren sitt framlegg:
Kommunestyret vedtek å forskottere for 6 stk omsorgsbustader

Kommunedirektøren sitt framlegg fekk 3 røyster (S.Hauge-AP, R.Bø-UAVH, Else Marie Dale-KRF).

S.Knudsen-SP sitt framlegg fekk 3 røyster (S.Knudsen-SP, K. Gjetle Floen-AP, M.-I. Wergeland-SP)

Med utvalsleiar Ståle Hauge-AP si dobbelrøyst sluttar utvalet seg til kommunedirektøren sitt framlegg.

HO- 021/22 uttale:
Utvalet sluttar seg til kommunedirektøren sitt framlegg.

Alver formannskap 05.05.2022:
Handsaming:
Framlegg frå J.Hellsetveit -SP:
Kommunestyret vedtek å forskottere for 6 stk omsorgsbustader
Framlegget fekk 2 røyster og fall (J.Hellestveit-SP og S.Sekkingstad-SP)

Kommunedirektøren sitt framlegg vart vedteke med 11 røyster

FO- 054/22 innstilling:
Kommunestyret vedtek å forskottere for 8 stk omsorgsbustader + med vaktrom for personale. 
Bebuarane skal sjølv eige sine husvære. Tiltaket får kommunal tilvisingsrett på 30 år. Det vert løyvd ei 
ramme på 46 millionar kr inkl mva og midlar til uforutsette utgifter til realisering av prosjektet. Ved eit 
sal av bustadene skal dette gå til tilbakebetaling av gjeld.

Finansiering vert slik:

· Momsrefusjon 7,8 mill. kr.
· Lånemidlar 25,2 mill. kr.
· Tilskot frå Husbanken 13 mill. kr.
· Tidspunkt og periodisering av investeringa på faktiske utbyggingsår vert innarbeid i neste 

oppdatering av økonomiplanen»

Alver kommunestyre 19.05.2022:
Handsaming:
Framlegg frå J.Hellestveit-SP:
Kommunestyret vedtek å forskottere for 6 stk omsorgsbustader.
Framlegget fekk 7 røyster og fall (L.Bjørge-SP, J.Hellestveit-SP, S.Knudsen-SP, V.Villanger-SP, 
M.B.Gjerde-SP, S.Sekkingstad-SP og L.H.van der Kooij-SP) mot 34 røyster.
Innstilinga frå formannskapet vart vedteke med 34 røyster, mot 7 røyster.

KO- 070/22 Vedtak:
Kommunestyret vedtek å forskottere for 8 stk omsorgsbustader + med vaktrom for personale. 
Bebuarane skal sjølv eige sine husvære. Tiltaket får kommunal tilvisingsrett på 30 år. Det vert løyvd ei 
ramme på 46 millionar kr inkl mva og midlar til uforutsette utgifter til realisering av prosjektet. Ved eit 



sal av bustadene skal dette gå til tilbakebetaling av gjeld.

Finansiering vert slik:

· Momsrefusjon 7,8 mill. kr.
· Lånemidlar 25,2 mill. kr.
· Tilskot frå Husbanken 13 mill. kr.
· Tidspunkt og periodisering av investeringa på faktiske utbyggingsår vert innarbeid i neste 

oppdatering av økonomiplanen»

071/22: Kommuneplan for Alver 2022-2034 – Samfunnsdelen - slutthandsaming
Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak:

· Kommunestyret vedtar kommuneplanen sin samfunnsdel, med heimel i plan- og 
bygningslova § 11-15. Planen blir vedtatt i samsvar med endringane som blir langt fram i 
saka.  

Alver formannskap 05.05.2022:
Handsaming:
Framlegg frå M.Klemetsen-uavh.:
Antall nærsenter i Alver kommune vert til desse 12 fylgjande bygder; 
Seim, Leiknes, Hundvin, Austmarka, Eikanger, Alversund, Kløvheim, Vikebø, Bøvågen, Holme, Sletta 
og Myking,

Framlegget fekk fekk 4 røyster og fall (M.Klementsen-uavh., T.Sletten-Hansen-uavh., M.Færø-uavh.og 
L.Johnsen-MDG)

Framlegg fra SP, Ap, KrF og H ved T.Larsen-H:
Kommunestyret vedtar kommuneplanen sin samfunnsdel, med heimel i plan- og bygningslova § 11-
15. Planen vert vedtatt med følgjande endringar:
Tema 
Kommunedirektøren sine framlegg til endringar
Senterstruktur 
Justere delmål under hovudmål 1:
Nye bustader, handel, tenestetilbod og kontorarbeidsplassar er i stor grad lokalisert i definerte senter.
Endre delmål:
Vi skal byggje vidare på og utvikle tilbod i sentera.
Bygdeutvikling og bustadutvikling
Justering av delmål under hovudmål 1:
Vi skal leggje til rette for bustadbygging, spreidd og mindre bustadområde, som støttar opp om 
bygdene og grendene i heile kommunen.
Fjerne vegval:
Vi skal leggje til rette for bustadbygging som støttar opp om bygdene og grendene i heile kommunen. 
Endre vegval:
Vi skal utvikle heile kommunen, og leggje til rette for speidd busetnad utanfor senterområda.
Landbruk
Flytte vegval Vi skal gjere det enklare å byggje hus nr 2 og hus nr 3 på garden, så lenge desse er 
meint å vera ein ressurs for garden til delmål Landbruksnæringa i Alver er aktiv og utviklingsorientert, 
under hovudmål 2. 
Kultur – svømmehall og kulturhus
Endre delmål under hovudmål 3 frå: 
Kulturhus og svømmehall skal vere tilgjengeleg for  innbyggjarar, lag og organisasjonar, og fungere 
som naturlege samlingspunkt for aktivitet og kulturopplevingar.
Endre delmål til:
Alver har kulturhus og svømmehall i regionsenteret.
Slå saman vegval. Endre frå: 
Vi skal samarbeide med næringsliv og frivilligheita for å få på plass eit regionalt kulturhus og 
svømmehall.



Vi skal samarbeide med fylkeskommunen og andre relevante instansar for å sikre at kulturhuset vert 
realisert i eit regionalt perspektiv.
Endre til:
Vi skal samarbeide med næringsliv, frivilligheita, fylkeskommunen og andre relevante instansar for å 
få på plass eit regional kulturhus og svømmehall. 
Fjerne vegval:
Vi skal ha kulturhus og svømmehall sentralt plassert i regionsenteret.
Under hovudmål 3 og følgjande delmål: Innbyggjarane i Alver skapar, opplever og deltek aktivt i lokale 
kultur- og idrettstilbod.
Endre vegval: 
Vi skal ha attraktive tilbod og møteplassar som seinkar terskelen for å delta innan kultur og idrett. 
Fjerne vegval: 
Vi skal samarbeide med næringsliv og frivilligheita for å få på plass eit regionalt kulturhus og 
svømmehall.
Veg og samferdsel
Under hovudmål 1 og følgjande delmål: Nye bustader, handel, tenestetilbod og kontorarbeidsplassar 
er i hovudsak lokalisert i definerte senter.
Nytt vegval:
Vi skal leggje til rette for framtidsretta infrastruktur og mobilitetsløysingar.
Under hovudmål 1 og følgjande delmål: Alver har levande bygder med arbeidsplassar, lags- og 
kulturliv og busetting i heile kommunen.
Nytt vegval
Vi skal ha effektive, trygge og tilrettelagde transportårer for innbyggjarar og næringsliv.
Tenester til innbyggjarane og sakshandsaming 
Under hovudmål 4 og følgjande delmål: Innbyggjarane i Alver får tenester tilpassa sine behov.
Nye vegval:
Vi skal utvikle kanalar og verktøy som sikrar god kommunikasjon og samhandling med innbyggjarar og 
næringsliv.
Vi skal ha ei effektiv forvaltning som aktivt bidrar til å realisere behov og ønskjer til innbyggjarar og 
næringsliv.
Endre vegval: 
Vi skal vere ein imøtekommande, løysingsorientert og open kommune, og leggje til rette for at alle 
innbyggjarar får god informasjon og rettleiing om kommunen sine tenester. 
Byggeklart næringsareal
Under hovudmål 2 og følgjande delmål: Næringslivet i Alver er mangfaldig og konkurransedyktig. 
Nytt vegval:
Vi skal ha byggjeklart næringsareal med tilhøyrande infrastruktur. 
Endre vegval: 
Vi skal bidra til utvikling av nye næringar på område der kommunen og regionen har eit fortrinn, til 
dømes med Mongstad og Region Nordhordland Helsehus. 
Endre delmål under hovudmål 2 frå: 
Verksemdene på Mongstad/Fensfjordbassenget er ei leiande nasjonal industriklynge for grøn 
industriutvikling.
Endre delmål til:
Mongstad og Fensfjordbassenget er eit leiande nasjonalt industriområde for grøn industriutvikling. 
Endre vegval: 
Vi skal ha byggjeklart næringsareal med tilhøyrande infrastruktur på Mongstad.

Framlegget vart vedteke med 12 røyster mot 1 (L.Johnsen-MDG)

Kommunedirektøren sitt framlegg fekk 1 røyst og fall (L.Johnsen-MDG)

FO- 053/22 innstilling:
Kommunestyret vedtar kommuneplanen sin samfunnsdel, med heimel i plan- og bygningslova § 11-
15. Planen vert vedtatt med følgjande endringar:

Senterstruktur 
Justere delmål under hovudmål 1:
Nye bustader, handel, tenestetilbod og kontorarbeidsplassar er i stor grad lokalisert i definerte senter.
Endre delmål:



· Vi skal byggje vidare på og utvikle tilbod i sentera.

Bygdeutvikling og bustadutvikling
Justering av delmål under hovudmål 1:
Vi skal leggje til rette for bustadbygging, spreidd og mindre bustadområde, som støttar opp om 
bygdene og grendene i heile kommunen.

Fjerne vegval:
· Vi skal leggje til rette for bustadbygging som støttar opp om bygdene og grendene i heile 

kommunen. 

Endre vegval:
· Vi skal utvikle heile kommunen, og leggje til rette for speidd busetnad utanfor 

senterområda.

Landbruk
Flytte vegval Vi skal gjere det enklare å byggje hus nr 2 og hus nr 3 på garden, så lenge desse er 
meint å vera ein ressurs for garden til delmål Landbruksnæringa i Alver er aktiv og utviklingsorientert, 
under hovudmål 2. 

Kultur – svømmehall og kulturhus
Endre delmål under hovudmål 3 frå: 
Kulturhus og svømmehall skal vere tilgjengeleg for  innbyggjarar, lag og organisasjonar, og fungere 
som naturlege samlingspunkt for aktivitet og kulturopplevingar.

Endre delmål til:
Alver har kulturhus og svømmehall i regionsenteret.

Slå saman vegval. Endre frå: 
· Vi skal samarbeide med næringsliv og frivilligheita for å få på plass eit regionalt kulturhus 

og svømmehall.
· Vi skal samarbeide med fylkeskommunen og andre relevante instansar for å sikre at 

kulturhuset vert realisert i eit regionalt perspektiv.

Endre til:
· Vi skal samarbeide med næringsliv, frivilligheita, fylkeskommunen og andre relevante 

instansar for å få på plass eit regional kulturhus og svømmehall. 
Fjerne vegval:

· Vi skal ha kulturhus og svømmehall sentralt plassert i regionsenteret.

Under hovudmål 3 og følgjande delmål: Innbyggjarane i Alver skapar, opplever og deltek aktivt i lokale 
kultur- og idrettstilbod.

Endre vegval: 
· Vi skal ha attraktive tilbod og møteplassar som seinkar terskelen for å delta innan kultur og 

idrett. 

Fjerne vegval: 
· Vi skal samarbeide med næringsliv og frivilligheita for å få på plass eit regionalt kulturhus 

og svømmehall.

Veg og samferdsel
Under hovudmål 1 og følgjande delmål: Nye bustader, handel, tenestetilbod og kontorarbeidsplassar 
er i hovudsak lokalisert i definerte senter.

Nytt vegval:
· Vi skal leggje til rette for framtidsretta infrastruktur og mobilitetsløysingar.

Under hovudmål 1 og følgjande delmål: Alver har levande bygder med arbeidsplassar, lags- og 
kulturliv og busetting i heile kommunen.



Nytt vegval
· Vi skal ha effektive, trygge og tilrettelagde transportårer for innbyggjarar og næringsliv.

Tenester til innbyggjarane og sakshandsaming 
Under hovudmål 4 og følgjande delmål: Innbyggjarane i Alver får tenester tilpassa sine behov.

Nye vegval:
· Vi skal utvikle kanalar og verktøy som sikrar god kommunikasjon og samhandling med 

innbyggjarar og næringsliv.
· Vi skal ha ei effektiv forvaltning som aktivt bidrar til å realisere behov og ønskjer til 

innbyggjarar og næringsliv.

Endre vegval: 
· Vi skal vere ein imøtekommande, løysingsorientert og open kommune, og leggje til rette for 

at alle innbyggjarar får god informasjon og rettleiing om kommunen sine tenester. 

Byggeklart næringsareal
Under hovudmål 2 og følgjande delmål: Næringslivet i Alver er mangfaldig og konkurransedyktig. 

Nytt vegval:
· Vi skal ha byggjeklart næringsareal med tilhøyrande infrastruktur. 

Endre vegval: 
· Vi skal bidra til utvikling av nye næringar på område der kommunen og regionen har eit 

fortrinn, til dømes med Mongstad og Region Nordhordland Helsehus. 

Endre delmål under hovudmål 2 frå: 
Verksemdene på Mongstad/Fensfjordbassenget er ei leiande nasjonal industriklynge for grøn 
industriutvikling.

Endre delmål til:
Mongstad og Fensfjordbassenget er eit leiande nasjonalt industriområde for grøn industriutvikling. 

Endre vegval: 
· Vi skal ha byggjeklart næringsareal med tilhøyrande infrastruktur på Mongstad.

Alver kommunestyre 19.05.2022:
Handsaming:
Framlegg frå MDG, SV, R ved L.Johnsen-MDG:
Viser til tilsendt dokument. 
https://innsyn.sing.no/alver/innsyn_mote/wfdocument.ashx?journalpostid=2021112655&dokid=171391
5&versjon=1&variant=A&
  
Framlegget fekk 13 røyster og fall (H.Dale-uavh., Y.Walaker-uavh., S.Toft-V, H.Breivik-uavh., M.Færø-
uavh., M.Morken-SV, A.Helle-R, A.Bakken-MDG, M.Klementsen-uavh., K.O.Larsen-uavh., T.Sletten-
Hansen-uavh., R.Bø-uavh. og L.Johnsen -MDG)

Framlegg frå M.Klementsen-uavh.:
Alver kommune vedtar en Senterstruktur med følgende 12 nærsenter: Seim, Leiknes, Hundvin, 
Austmarka, Eikanger, Alversund, Kløvheim, Vikebø, Bøvågen, Holme, Sletta og Myking.

Framlegget fekk 13 røyster røyster og fall (H.Dale-uavh., Y.Walaker-uavh., S.Toft-V, H.Breivik-uavh., 
M.Færø-uavh., M.Morken-SV, A.Helle-R, A.Bakken-MDG, M.Klementsen-uavh., K.O.Larsen-uavh., 
T.Sletten-Hansen-uavh., R.Bø-uavh. og L.Johnsen -MDG)

Fellesframlegg frå Sp, AP, KrF og H ved Ø.Oddekalv-AP:
Hovudmål 1
Gammal tekst Ny tekst
Delmål: Alver legg til rette for bustadområde av ulik storleik 

https://innsyn.sing.no/alver/innsyn_mote/wfdocument.ashx?journalpostid=2021112655&dokid=1713915&versjon=1&variant=A&
https://innsyn.sing.no/alver/innsyn_mote/wfdocument.ashx?journalpostid=2021112655&dokid=1713915&versjon=1&variant=A&


Alver legg til rette for bustadbygging, med spreidd 
busetnad og mindre bustadområde, som støtter 
opp om bygdene og grendene i heile kommunen

og spreidd busetnad som støttar opp om og 
utviklar bygdene og grendene i heile kommune.

Vegval:
· Vi skal ta heile kommunen i bruk og 

leggje til rette for spreidd busetting utanfor 
senterområda.

· Vi skal legge til rette for bustadbygging 
som støtter opp om og utviklar bygdene 
og grendene i heile kommunen.

· Vi skal utvikle heile kommunen og legge 
til rette for utbygging og spreidd busetnad 
utanfor senterområda.

· Vi skal bruke LNF-spreidd som eit aktivt 
verktøy.

Kapittel 6
Gammal tekst Ny tekst
Vi skal vidareutvikle, fortette 
og byggje på eksisterande 
bustadområde, framfor å 
etablere nye bustadområde 
på ubebygd areal.

(s. 29)

Vi skal vidareutvikle og 
byggje på eksisterande 
bustadområde, framfor å 
etablere nye bustadområde 
på ubebygd areal.

Vi skal sikre at utbygginga er 
lokalt tilpassa med omsyn til 
høgde og utnyttingsgrad og 
estetisk utforming.

(s. 29)

Vi skal sikre at utbygginga er 
lokalt tilpassa og tar  omsyn 
til høgde og utnyttingsgrad og 
utforming.

Vi skal primært ha offentlege 
vass- og avløpsanlegg.

(s. 28)

Vi skal primært ha offentlege 
vass- og avløpsanlegg der 
dette er økonomisk 
forrsvarleg.

· ca 200 m 
utstrekning, rundt 
eksisterande sentrum, i 
lokal- og nærsentera. 

· ca 600 m 
utstrekning, rundt 
eksisterande sentrum, i 
regionsenteret.

(s.28)

(ta vekk desse kulepunkta)

Framlegget vart vedteke med 29 røyster, mot 13 røyster

KO- 071/22 Vedtak:
Innstillinga frå formannskapet er vedteke med følgjande endring:

Hovudmål 1
Gammal tekst Ny tekst
Delmål:
Alver legg til rette for bustadbygging, med spreidd 
busetnad og mindre bustadområde, som støtter 
opp om bygdene og grendene i heile kommunen

Alver legg til rette for bustadområde av ulik storleik 
og spreidd busetnad som støttar opp om og 
utviklar bygdene og grendene i heile kommune.

Vegval:
· Vi skal ta heile kommunen i bruk og 

leggje til rette for spreidd busetting utanfor 
senterområda.

· Vi skal legge til rette for bustadbygging 
som støtter opp om og utviklar bygdene 
og grendene i heile kommunen.

· Vi skal utvikle heile kommunen og legge 
til rette for utbygging og spreidd busetnad 
utanfor senterområda.



· Vi skal bruke LNF-spreidd som eit aktivt 
verktøy.

Kapittel 6
Gammal tekst Ny tekst
Vi skal vidareutvikle, fortette 
og byggje på eksisterande 
bustadområde, framfor å 
etablere nye bustadområde 
på ubebygd areal.

(s. 29)

Vi skal vidareutvikle og 
byggje på eksisterande 
bustadområde, framfor å 
etablere nye bustadområde 
på ubebygd areal.

Vi skal sikre at utbygginga er 
lokalt tilpassa med omsyn til 
høgde og utnyttingsgrad og 
estetisk utforming.

(s. 29)

Vi skal sikre at utbygginga er 
lokalt tilpassa og tar  omsyn 
til høgde og utnyttingsgrad og 
utforming.

Vi skal primært ha offentlege 
vass- og avløpsanlegg.

(s. 28)

Vi skal primært ha offentlege 
vass- og avløpsanlegg der 
dette er økonomisk 
forrsvarleg.

· ca 200 m 
utstrekning, rundt 
eksisterande sentrum, i 
lokal- og nærsentera. 

· ca 600 m 
utstrekning, rundt 
eksisterande sentrum, i 
regionsenteret.

(s.28)

(ta vekk desse kulepunkta)

072/22: Evaluering av kommunen si handtering av Covid-19
Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak:

· Alver kommunestyre ber kontrollutvalet gjennomføre ein forvaltningsrevisjon av Alver 
kommune si handtering av koronapandemien (Covid-19)

Alver formannskap 05.05.2022:
Handsaming:
Kommunedirektøren sitt framlegg vart samrøystes vedteke

FO- 056/22 innstilling:
· Alver kommunestyre ber kontrollutvalet gjennomføre ein forvaltningsrevisjon av Alver 

kommune si handtering av koronapandemien (Covid-19)

Alver kommunestyre 19.05.2022:
Handsaming:
Innstillinga frå formannskapet vart samrøystes vedteke.



KO- 072/22 Vedtak:
· Alver kommunestyre ber kontrollutvalet gjennomføre ein forvaltningsrevisjon av Alver 

kommune si handtering av koronapandemien (Covid-19)

073/22: Utbytte Alver Tomteselskap AS
Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak:

1. Alver kommunestyre vedtek å ikkje krevje utbytte frå Alver Tomteselskap i 2022.
2. Alver kommuynestyre erstattar budsjettert inntekt frå utbyttte, kr 3. mill, med å belaste 

disposisjonfondet til Alver kommune. 

Alver formannskap 05.05.2022:
Handsaming:
Kommunedirektøren sitt framlegg vart samrøystes vedteke.

FO- 055/22 Vedtak:
1. Alver kommunestyre vedtek å ikkje krevje utbytte frå Alver Tomteselskap i 2022.
2. Alver kommuynestyre erstattar budsjettert inntekt frå utbyttte, kr 3. mill, med å belaste 

disposisjonfondet til Alver kommune. 

Alver kommunestyre 19.05.2022:
Handsaming:
Innstillinga frå formannskapet vart samrøystes vedteke

KO- 073/22 Vedtak:
1. Alver kommunestyre vedtek å ikkje krevje utbytte frå Alver Tomteselskap i 2022.
2. Alver kommuynestyre erstattar budsjettert inntekt frå utbyttte, kr 3. mill, med å belaste 

disposisjonfondet til Alver kommune. 

074/22: Melding/orientering til kommunestyret 19.05.2022
Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak:
Meldinga vert teke til orientering.

Alver kommunestyre 19.05.2022:
Handsaming:
Kommunedirektøren sitt framlegg vart samrøystes vedteke

KO- 074/22 Vedtak:
Meldinga er teke til orientering.

075/22: Spørsmål/interpellasjonar 19.05.2022
Alver kommunestyre 19.05.2022:
Behandling:
Interpellasjon frå M.Klementsen-uavh.:
Godt trafikktryggleiksarbeid bidreg til å gi kommunen godt omdømme, færre skadar og nøgde 
innbyggjarar. 

Då Stortinget behandla NTP 2014–2023, blei det vedteke eit etappemål om å halvere talet på drepne 
og hardt skadde i vegtrafikken til maksimalt 500 innan 2024. Arbeidet inngår i regjeringa sitt vedtak om 
at trafikktryggleiks- arbeidet skal baserast på ein visjon om at ein ikkje skal ha ulykker med drepne og 
hardt skadde i vegtrafikken – nullvisjonen. 

Trafikktryggleiksarbeidet er avhengig av ein brei og samla innsats der fleire sektorar er involverte for å 



førebyggje og redusere trafikkulykker (jf. st.meld. 16, 2008–2009). Samferds- elsdepartementet har 
peikt på ansvaret til kommunane for å arbeide for trafikktryggleik, som blir rekna som avgjerande for at 
ein skal nå nasjonale mål om reduksjon i talet på drepne og hardt skadde. 

Kommunen er ein viktig aktør i trafikktryggrleiksarbeidet. Som vegeigar, barnehage- og skuleeigar, 
arbeidsgivar, kjøpar av trans- porttenester og ansvarleg for helsa og trivselen til innbyggjarane har 
kommunen eit stort ansvar for å førebyggje ulykker. Gjennom lover og forskrifter har kommunen plikt 
til å drive med systematisk ulykkesførebyggjande arbeid i alle sektorar.

Forslag til vedtak:
Kommunestyret i Alver bed at Kommunedirektøren saman med administrasjonen framlegg 
saksutgreiing av søknad som Trafikksikker kommune innan neste kommunestyremøte.

Svar frå ordførar:
Arbeid med trafikksikring er særs viktig, og det er gjennom planar og strategiar kommunen prioriterer 
sitt arbeid innanfor dette området. I dag har kommunestyret vedtatt den første samfunnsdelen for 
Alver kommune, og den er tydeleg på at vi skal byggje opp trygge og gode lokalsamfunn. 
Kommuneplanen skal følgjast opp vidare i ein handlingsplan for trafikktryggleik, og det arbeidet vil 
starte opp hausten 2022. I handlingsplanen skal vi leggje inn konkrete tiltak som bidrar til at Alver 
kommune når sine mål innanfor trafikktryggleik. Deltaking i ordninga «Trafikksikker kommune» kan 
vere eit naturleg tiltak vi må vurdere i prosessen med handlingsplanen. 

Trafikksikker kommune er ei godkjenningsordning som beskriv korleis kommunen, samla sett som 
organisasjon, jobbar med trafikktryggleik. I sak 03/21 la kommunedirektøren fram ei sak om status for 
kommunen sitt arbeid med Trafikksikker kommune. Kommunedirektøren si vurdering er at Alver 
kommune i dag har ein organisasjon som jobbar målretta med trafikktryggleik basert på eksisterande 
planar og strategiar. Kommunen er ikkje avhengig av å ha statusen «Trafikksikker kommune» for å 
følgje opp dette arbeidet på ein god måte, men det kan vere eit viktig kvalitetsstempel som viser at ein 
jobbar systematisk med området. Ordninga er også evaluert av Transportøkonomisk Institutt, og det 
kan vere tenleg å sjå på denne evalueringa når kommunen skal vurdere å gå inn i trafikksikker 
kommune. 

Ordførar vil difor fremje forslag om at vurderinga med å gå inn i ordninga Trafikksikker kommune, vert 
gjort i samband med handsaming handlingsplan for trafikksikring. 

Framlegg om realitetshandsaming av saka ved Ø.Oddekalv-AP
Framlegget vart vedteke med 39 røyster, mot 2 røyster(L.H.van der Kooij-SP og A.G.Eide-SP)

Framlegg frå S.Sekkingstad-SP:
Kommunestyret vil vurdere ordninga med å bli Trafikksikker kommune i samband med handsaminga 
av handlingsplan for trafikksikring.

Framlegget vart vedteke med 29 røyster, mot 13 røyster(H.Dale-uavh., M.Klementsen-uavh., S.Toft-V, 
M.Færø-uavh., H.Breivik-uavh., L.Johnsen-MDG, A.Bakken-MDG, A.Helle-R, Y.Walaker-uavh., 
K.O.Larsen-uavh., Ø.Moldeklev-FRP, T.Sletten-Hansen-uavh. og M.Morken-SV)

Framlegg frå M.Klementsen-uavh.:
Kommunestyret i Alver bed at Kommunedirektøren saman med administrasjonen framlegg 
saksutgreiing av søknad som Trafikksikker kommune innan neste kommunestyremøte.

Framlegget fekk 13 røyster og fall, mot 29 røyster(S.Røskeland-H, S.Lavik-KrF, A.Byrknes-KrF, 
A.G.Eide -AP, M.Andvik-KrF, S.Knudsen-SP, L.Taule-SP, Ø.Oddekalv-AP, N.M.Aadland -H, 
S.Sekkingstad-SP, K.Floen-AP, J.Borlaug-AP, J.Romarheim-KrF, M.B.Gjerde-SP, V.Villanger-SP, 
J.Hellestveit-SP, A.K.Eknes-KrF, S.Hauge-AP, H.Fyllingsnes-H, E.M.Dale-KrF, R.Bø-UAV, 
A.Hetlebakke-KrF, T.Skurtveit-AP, M.I.Wergeland -SP, T.Øvretveit-FrP, H.Fyllingsnes-H, N.Bognøy-
AP, L.H.van der Kooij-SP og L.Bjørge-SP)

KO- 075/22 Vedtak:
Kommunestyret vil vurdere ordninga med å bli Trafikksikker kommune i samband med handsaminga 



av handlingsplan for trafikksikring.


